
Protokół z posiedzenia Komisji łączonych Rady Gminy Nowa Wieś Wielka  

z dnia 21 września 2020 r. 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie protokołu, przywitanie gości i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Nowa Wieś Wielka  

do zasobów dróg gminnych, dróg równoległych, dojazdowych, łączących odcinki dróg 

lokalnych realizowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad  

w ramach rozbudowy DK 25 i budowy drogi ekspresowej S10. 

3. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

wydzielonej pod drogi wewnętrzne położonej w Tarkowie Dolnym.  

4. Omówienie projektu uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego i podatku  leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia  

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 30 czerwca 2020 r.  

6. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 16 lipca 2020 r.  

7. Informacja o realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2020 r.  

8. Omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania 

budżetu, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej,  

w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć Gminy Nowa Wieś Wielka za pierwsze 

półrocze 2020 r.  

9. Omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2020 – 2027. 

10. Omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Nowa Wieś Wielka na 2020 r.  

11. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu przestrzennego  

w rejonie ulic Jastrzębiej i Kasztanowej w Brzozie.  

12. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu przestrzennego 

„Brzoza Północ”. 

13. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu przestrzennego 

„Osiedle Olimpin”. 

14. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Tarkowie Dolnym.  

15. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

położonej w Olimpinie.  



16. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

nieużytku stanowiącego mienie komunalne Gminy.  

17. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem gruntu 

stanowiącego mienie komunalne Gminy. 

18. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

drogowej położonej w Olimpinie. 

19. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Prądocinie. 

20. Omówienie projektu uchwały w sprawie zwolnienia części opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady odpady stanowiące odpady 

komunalne kompostowników przydomowych – prośba o zdjęcie punktu z porządku 

obrad. 

21. Omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz warunków  

i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

22. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

z Województwem Kujawsko-Pomorskim. 

23. Omówienie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Nowa Wieś Wielka na rok szkolny 2020/ 2021. 

24. Omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Nowa Wieś Wielka na lata 2021-2023. 

25. Omówienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Wielka  

do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019 -

2020 realizowanego ze Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych”. 

26. Omówienie projektu uchwały w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy  

i Edukacji w Gminie Nowa Wieś Wielka.  

27. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie skargi 

kasacyjnej. 

28. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze w 2020 r.  

29. Sprawy różne. 

30. Zakończenie posiedzenia. 



 

Ad.1.) Przewodniczący Komisji przywitał gości, w tym członków Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Rozwoju Gospodarczego. Przewodniczący stwierdził quorum.  Protokół z dnia 

29 czerwca 2020 r. został przyjęty jednogłośnie. Porządek obrad został zaakceptowany. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie przejęcia przez Gminę Nowa Wieś Wielka do zasobów dróg gminnych, dróg 

równoległych, dojazdowych, łączących odcinki dróg lokalnych realizowanych przez 

Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w ramach rozbudowy DK 25 i budowy 

drogi ekspresowej S10. 

 

Ad. 2.) Pan Wójt poprosił, żeby Pan Sekretarz omówił treść projektu uchwały. Pan Sekretarz 

szczegółowo wyjaśnił czego dotyczy projekt. Poinformował, że Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad zwróciła się do Gminy z prośbą o to, że w związku z planowanym 

wybudowaniem drogi S10, w ramach której będzie zrobiony będzie fragment drogi krajowej 

nr 25, mniej więcej od miejsca gdzie powstanie węzeł Piecki do węzła w Stryszku będzie 

wyznaczony nowy odcinek drogi 25. Zgodnie z prośbą samorządu, która spotkała się  

z aprobatą ze strony GDDKiA droga miałaby przebiegać przez tereny leśne – za Hotelem  

w Brzozie, za Biedronką, za firmą Planika. W takiej sytuacji nastąpi konieczność połączenia 

nowej drogi 25 i wybudowania dróg serwisowych dojazdowych, które powinny być przejęte 

przez Gminę i stanowić będą nasze wewnętrzne ciągi komunikacyjne i umożliwiać będą 

wjazd na tą drogę krajową. Projekt uchwały został przygotowany w związku z tym, że Gmina 

podczas różnych spotkań dotyczących budowy drogi S 10 składała deklaracje, że przejmie  

te drogi. Podjęcie uchwały jest konieczne dla sprawnego połączenia komunikacyjnego.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali wprowadzenie projektu uchwały na sesję Rady Gminy. 

 

Ad. 3.) Głos zabrał Pan Kierownik Ryszard Ładziński, który omówił treść projektu uchwały 

wyjaśniając czego dotyczy.  Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 4.) Pan Wójt poprosił o wprowadzenie projektu uchwały na najbliższą sesję. Podjęcie 

uchwały jest wynikiem rezygnacji Sołtysa Jacka Kanadysa z pełnionej funkcji. 25 sierpnia 

2020 r. na zebraniu wiejskim w Kobylarni został wybrany nowy Sołtys Sołectwa Kobylarnia 

– Pan Krzysztof Obremski. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 5.) Radni Rady Gminy przyjęli protokół z sesji Rady Gminy z dnia 30 czerwca 2020 r.  



Ad. 6.) Radni Rady Gminy przyjęli protokół z sesji Rady Gminy z dnia 16 lipca 2020 r. 

Ad. 7.) Głos zabrał Pan Wójt, który przedstawił najważniejsze informacje dotyczące realizacji  

budżetu Gminy za I półrocze 2020 r. Wskazał, że realizacja budżetu została pozytywnie 

zaopiniowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  

Ad. 8.) Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 9.) Pan Wójt omówił treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. Radni 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 10.) Pan Wójt omówił treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczą zmiany.  Radni 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 11.) Pan Kierownik Ładziński omówił projekt uchwały. Poinformował, że projekt  

tej uchwały wprowadza najmniej zmian do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego ponieważ zdefiniowano na nowo pojęcie energii cieplnej, która ocieplać 

będzie budynki. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 12.) Pan Kierownik Ładziński omówił projekt uchwały. Poinformował, że uchwala 

wprowadza więcej zmian do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Wojewódzki Konserwator Zabytków prosił, aby budynki, które traktowane są jako obiekty 

zabytkowe były odpowiednio przygotowane na dalszy czas swojego istnienia z zgodnie  

z wymaganiami. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 13.) Pan Kierownik Ładziński omówił projekt uchwały wyjaśniając czego dotyczy.  

Zmiany wynikają z trzech powodów – kwestie związane z systemem zaopatrzenia w energię 

cieplną, ochroną konserwatorską oraz z ograniczeniami związanymi z występowaniem wód 

powodziowych.  Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 14.) Głos zabrał Pan Kierownik Ryszard Ładziński, który omówił treść projektu uchwały 

wyjaśniając czego dotyczy.  Poinformował, że propozycja uchwały dotyczy o nabycia  

w formie darowizny  działki nr 171/21 W Tarkowie Dolnym i stanowi kontynuację działań 

podjętych w przeszłości. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 15.) Głos zabrał Pan Kierownik Ryszard Ładziński, który omówił treść projektu uchwały 

wyjaśniając czego dotyczy. Przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody przez Radę Gminy  

na zbycie nieruchomości położonej w Olimpinie, ale w formie zastrzeżonej bezprzetargowej.  

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 16.) Ponownie głos zabrał Kierownik Ładziński, który omówił czego dotyczy projekt 

uchwały. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 17.) Pan Kierownik Ładziński zabrał głos. Wyjaśnił, że najem dotyczy konteneru,  

który ustawiony jest przy budynku wielofunkcyjnym w Brzozie. Do tej pory dzierżawiony 



przez firmę telefoniczną Netia. Firma wystąpiła o przedłużenie umowy najmu. Radni 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 18.) Pan Kierownik Ładziński omówił treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. 

Poinformował, że działka została wyznaczona w wyniku podziału z zgodnie z miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego. Właściciele złożyli wniosek o przejęcie tej działki 

w drodze darowizny nieodpłatnie co jest zgodne z polityką Gminy. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały.  

Ad. 19.) Pan Kierownik Ładziński omówił treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. 

Poinformował, że jest to kolejna droga wyznaczona poprzez podział geodezyjny dokonany 

przez właściciela nieruchomości. Chodzi o nabycie nieruchomości w drodze bezpłatnej 

darowizny. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 20.) Głos zabrał Pan Radca Prawny Urzędu Gminy wyjaśniając czego dotyczy projekt 

uchwały. Poinformował, że uchwała o zbliżonej treści została podjęta już wcześniej na sesji 

nadzwyczajnej. Zapisy do uchwały zostały jednak zakwestionowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową i uchwala została uznana za nieważną. Stwierdził, że Gmina znajduje się 

aktualnie „w delikatnym sporze” z organem nadzoru, ponieważ uważa że uchwala powinna 

być podjęta do końca roku co nie jest jednoznaczne z tym że oplata za kompostowniki  

ma obowiązywać od 1 stycznia 2021 r. W związku z tym, że Gmina ma zawartą umowę  

z firmą Corimp do końca czerwca 2021 r. to nie ma możliwości wprowadzenia ulgi  

za kompostowanie do umowy. Zaproponował, żeby uchwalę z tej sesji zdjąć z porządku obrad 

i wprowadzić ją na porządek obrad w grudniu 2020 r. co da szansę na samoistne rozwiązanie 

się sprawy. Radni zgodzili się, aby punkt zdjąć z porządku obrad.  

Ad. 21.) Głos zabrał Pan Radca Prawny Urzędu Gminy wyjaśniając czego dotyczy projekt 

uchwały. Dodał, że aktualnie do 1 października 2020 r. obowiązuje w Gminie uchwała 

określająca elektroniczne składanie deklaracji, jednak zmieniły się pewne pliki z których  

te deklaracje można składać. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 22.) Pan Wójt zabrał głos wyjaśniając czego dotyczy projekt uchwały. Przypomniał,  

że został wybrany już wykonawca na wykonanie  drogi wojewódzkiej DW 254. Przetarg  

na realizację zadania wygrała firma Transpol. W związku z tym, że droga będzie 

przebudowywana również na terenie Gminy to Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

przesłał do Gminy treść porozumienia, z którego wynika że Gmina zobowiązuje się  

do pokrycia części wydatków związanych z tą inwestycją.  

Pani Agnieszka Karolak zadała pytanie czy Gmina w związku z realizacją zadania będzie 

musiała wykupić grunty od mieszkańców. Odpowiedzi udzielił Pan Wójt, że zakup wytyczy 



gruntów, które obejmować będą ścieżki rowerowe. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały. 

Ad. 23.) Pani Lila Górna Kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty omówiła treść 

projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały. 

Ad. 24.) Pani Grażyna Wojtera – Moskal Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Nowej Wsi Wielkiej omówiła treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy.  

Oznajmiła, że Gmina zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej jest 

zobowiązana do pracowania, wdrożenia i wprowadzenia trzyletnich programów w zakresie 

wspierania rodziny. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 25.) Pani Grażyna Wojtera – Moskal Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Nowej Wsi Wielkiej omówiła treść projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. Radni 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 26.) Pani Lila Górna Kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty omówiła treść 

projektu uchwały wyjaśniając czego dotyczy. Pani Górna poinformowała, że została 

podpisana umowa o powierzenie grantu. Głównym celem projektu jest umożliwienie dostępu 

osobom dorosłych do różnych form uczenia się przez całe życie. Lokalny Ośrodek Wiedzy 

Edukacji powstanie przy Szkole Podstawowej im. Powstańców Wielkopolskich w Brzozie.  

Pan Waldemar Owczarzak zadał pytanie jak sobie Gmina poradzi z tym, że na tą chwilę  

w związku z epidemią do szkoły nie można wchodzić.  

Odpowiedzi udzielił Pan Sekretarz, który poinformował, że samo przystąpienie do tego 

programu nie jest jednoznaczne z tym, że w tym samym dniu będą odbywać się zajęcia. 

Dodał, że odbywać się one zgodnie z reżimem sanitarnym. Nie podjęcie uchwały spowoduje, 

że Gmina nie będzie mogła powołać gminnych koordynatorów w celu realizacji projektu.  

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Ad. 27.) Pan Radca Prawny Urzędu Gminy omówił treść projektu uchwały wyjaśniając czego 

dotyczy. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad. 28.) Pan Kazimierz Oskwarek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zadeklarował,  

że sprawozdanie z działalności Komisji zostanie przedstawione na sesji Rady Gminy.  

Ad. 29.) W ostatnim punkcie obrad poruszone zostały sprawy różne.  

Głos zabrał Pan Radny Zbigniew Wiśniewski, który zadał pytanie odnośnie realizacji w 

sposób zdalny sesji i komisji Rady Gminy - czy wynika to z jakiś konkretnych zaleceń 

wydanych przez sanepid. Uważa, że w swojej opinii nie jest odosobniony i komisje oraz sesje 

powinny odbywać się na żywo zgodnie z zasadami bezpieczeństwa.  



Ponadto Pan Wiśniewski poruszył sprawę zebrania wiejskiego zorganizowanego w okresie 

panującej epidemii. Dla Pana Wiśniewskiego jest niezrozumiałe czemu nikt z pracowników 

Urzędu Gminy nie „pofatygował” się na zebranie, które zorganizowane zostało na świeżym 

powietrzu zgodnie z zaleceniami sanitarnymi. Dodał, że jest to również opinia mieszkańców.  

Pan Sekretarz udzielił odpowiedzi Panu Wiśniewskiemu. Poinformował, że do tego problemu 

Gmina pozwoliła się odnieść na komisji Pana Przewodniczącego Szczepańskiego,  

która odbyła się dwa dni temu. Powtórzył to co było omówione na komisji. Oznajmił,  

że w ubiegłym tygodniu Gmina otrzymała z Urzędu Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

z Wydziału Zarządzania Kryzysowego tekst jednolity z wytycznymi dotyczące działania  

w obszarze publicznym pod którym podpisali się minister właściwy do spraw ochrony  

zdrowia, Główny Inspektor Sanitarny oraz Minister Edukacji. W dokumencie jest napisane, 

że wszelkie spotkania również takie jak komisje czy sesje powinny odbywać się w sposób 

zdalny. Dodał, że wydźwięk dokumentu jest taki że spodziewana jest druga fala epidemii  

i chcemy zrobić wszystko, aby nie doszło do zamknięcia instytucji i zatrzymania gospodarki.  

Pan Sekretarz dodał, że Państwo Sołtysi przed organizacją zebrań zostali poproszeni  

o zachowanie reżimu i przy okazji podziękował za zrozumienie. Oznajmił również że sprawy, 

dotyczące Urzędu są decyzjami Pana Wójta, który podejmuje je w poczuciu 

odpowiedzialności za to co się stanie w przypadku zachorowania pracownika. Uważa,  

że kwarantanna pracowników skutkowałoby sparaliżowaniem życia społecznego.  

 

Pani Dyrektor Grażyna Wojtera – Moskal dodała, że Sanepid poinformował GOPS  

o największej liczbie osób przebywających na kwarantannie w Gminie od początku epidemii  

i dlatego ważne jest o dbanie o siebie w szczególny sposób.  

 

Ad. 30.) Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie obrad Komisji.  

 

 

  

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 


